



伍尚匡先生

Mr Jason Wu Shang-hong

伍尚匡先生是電腦安全專才、永時信貸有限公司聯合創辦人及董事。他也是伍黎宜慈善基金及德和慈善基金董事，並出任香港特區法律援助服務局改善法律援助資訊傳遞工作小組成員。

伍先生擁有澳洲新南威爾斯大學的理學學士和商學碩士學位，他於2014年創辦永時信貸有限公司並出任董事。大學畢業後，伍先生在萬國商業機器公司工作十多年並曾擔任顧問，後來成為亞太區高級電腦安全專家，為多家本地和國際金融服務機構提供網絡安全和風險管理顧問服務。伍先生曾出版多本有關電腦身份驗證和管理設計的書籍，深得同業稱許。

伍先生秉承家族傳統，以父親伍步謙博士和先祖父伍黎宜博士為榜樣，熱心參與社會服務，投入大量時間和精力。兩位長輩都是著名的銀行家和慈善家。伍步謙博士曾任香港公開大學校董會主席，並獲頒授榮譽工商管理博士學位，不但為大學提供了許多寶貴的建議，指導有方，而且曾多次以個人名義向大學捐款，支持大學開展不同項目及計劃。

Mr Jason Wu Shang-hong is a computer security expert and the Co-founder and Executive Director of Wings Finance. He also serves as a Governor of the Wu Jieh Yee Charitable Foundation, a Director of the AR Charitable Foundation and a member of the Working Party on Dissemination of Legal Aid Information under the Legal Aid Services Council of the HKSAR.

Mr Wu holds a Bachelor's degree in Science and a Master's degree in Commerce from the University of New South Wales. He established the company Wings Finance in 2014 and has since been its Executive Director. Upon graduation, Mr Wu began to work at IBM for over 10 years including serving as a consultant, before specializing in internet security and risk management in the Asia Pacific region for high-level local and international financial services organizations. Mr Wu is highly acclaimed for the numerous books he has published on identity and access management.

Following his family tradition and the examples of his father Dr Philip Wu Po-him and late grandfather Dr Wu Jieh-yee, both renowned bankers and philanthropists, Mr Wu has devoted much time and energy to community work and social service. Dr Philip Wu Po-him, a former Council Chairman of the OUHK, was conferred the degree of Doctor of Business Administration, *honoris causa*, by the University. In addition to providing valuable advice and guidance, Dr Wu has also made personal donations in support of the University's various development plans.

作為伍黎宜慈善基金董事，伍先生一直積極參與基金的發展和推廣工作，例如去年 6 月，他便到電台接受訪問，宣傳由基金贊助、香港社會服務聯會統籌的「護理關懷天使計劃」。該計劃為在安老院舍工作的前線保健員及護理員提供個人發展及海外交流機會。伍先生認為計劃很有意義，希望有助鼓勵更多青年人投身安老護理行業。

除了代表基金執行義務工作外，伍先生在個人層面也參與了不少社會服務，例如曾定期在北京和上海等內地城市舉行免費電腦安全講座，分享經驗，並接受邀請成為同業導師。伍先生對家鄉廣東順德的發展亦貢獻良多，獲嘉獎為榮譽市民。

伍黎宜慈善基金參與公益事業近四十載，推動本地高等教育發展不遺餘力，受惠機構和項目不計其數、種類繁多，學界方面包括香港浸會大學、香港中文大學、香港恒生大學、嶺南大學和職業訓練局等。

基金於 1994 年起多次捐助香港公開大學，支持大學擴建及優化其校園設施、改善基建，以及推動學術交流活動。2019 年 1 月，公大獲基金慷慨捐款港幣 1,500 萬元，支持大學興建賽馬會健康護理學院。

為表揚伍尚匡先生對香港及本校之貢獻，現恭請副校長頒授榮譽大學院士榮銜予伍尚匡先生。

As Governor, Mr Wu has been taking an active role in the development and promotion of the Wu Jieh Yee Charitable Foundation. For example, he did an interview on radio in June last year to publicize the Elder Care Angels Scheme organized by the Hong Kong Council of Social Service with a sponsorship from the Foundation. The Scheme offers personal development and overseas exchange opportunities to nursing and health care employees in hostels for the elderly. Mr Wu felt strongly that this was a meaningful project and hoped that it would encourage more young people to join the profession.

In addition to doing voluntary work on behalf of the Foundation, Mr Wu has also been involved in other community services on a more personal level. For example, he has given free lectures on computer security in mainland cities such as Beijing and Shanghai regularly for people working in the field and served as their mentor. Mr Wu was named an Honorary Citizen of Shunde, Guangdong for his contribution to the development of his ancestral hometown.

The Wu Jieh Yee Charitable Foundation has given donations to numerous organizations for a wide range of projects in pursuit of community welfare for nearly 40 years. It has been an ardent supporter of local higher education. Among its beneficiaries are Hong Kong Baptist University, the Chinese University of Hong Kong, the Hang Seng University of Hong Kong, Lingnan University and the Vocational Training Council.

The Foundation has been supporting the OUHK since 1994, enabling the University to expand and upgrade its campus facilities, improve its infrastructure and promote academic exchange. In January 2019, the Foundation made a donation of HK\$15 million to the OUHK to support the development of its new Jockey Club Institute of Healthcare.

In recognition of Mr Jason Wu Shang-hong's contributions to Hong Kong and the University, may I invite the Pro-Chancellor to present him with the Honorary University Fellowship.